
Protokół nr 47/22 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce  

w dniu 24.11.2022 r. 

 

Data posiedzenia: 24.11.2022 r. 

Miejsce posiedzenia: Gminne Centrum Kultury w Gorzycach 

Obecni: wg załączonej listy obecności (załącznik nr 1 a-b) 

Stwierdzenie prawomocności: wymagane quorum. 

 

Projekt porządku obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gorzyce na lata 2022-2030. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gorzyce na 

2022 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia w 2022 roku 

pomocy finansowej Gminie Lubomia na realizację zadań z zakresu bezpieczeństwa publicznego. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 

2023 rok oraz zasad poboru tego podatku od osób fizycznych. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych na terenie Gminy Gorzyce na 2023 rok. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/167/20 Rady Gminy 

Gorzyce z dnia 25 maja 2020 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu  wynagradzania  nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach podstawowych, zespołach szkolno-przedszkolnych i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Gorzyce. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów 

oraz rodziców do placówek oświatowych. 

11. Wnioski i zapytania. 

12. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 



Ad 1 

W dniu 24.11 2022 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja otworzył wspólne 

posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce. Powitał wszystkich obecnych, m.in.: Wójta Gminy 

Daniela Jakubczyka, Z-cę Wójta Daniela Kurasza, Sekretarz Gminy Marię Władarz, radnych, 

sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy Gorzyce.  

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przedstawił porządek posiedzenia  

Do przedstawionego porządku posiedzenia nie wniesiono uwag. W głosowaniu jawnym został on 

przyjęty jednogłośnie. 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja poinformował, iż wyłożony został protokół z 

ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce, do którego można zgłaszać 

uwagi i poprawki do końca dzisiejszego posiedzenia. W przypadku zgłoszenia uwag zostaną one 

rozpatrzone, w przypadku ich braku protokół przyjęty zostanie w proponowanym brzmieniu. 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownik Referatu 

Finansowego Teresie Grzybek, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2023 – 2030 (zał. nr 2) 

W otwartej nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Skarg i wniosków za      5  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      7  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 5. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownik Referatu 

Finansowego Teresie Grzybek, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Gorzyce na 2022 rok (zał. nr 3) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Michał Menżyk zapytał o projekt termomodernizacji budynku Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Rogowie oraz biblioteki. Radny wyraził zainteresowanie dlaczego ta inwestycja została 

przesunięta na rok 2023. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że obecnie trwa przygotowywanie dokumentacji 

projektowej na realizację niniejszej inwestycji, co wymaga szeregu uzgodnień. Ponadto, nie ma 



póki co możliwości pozyskania środków zewnętrznych na ten cel, ponieważ nabór na składanie 

wniosków o dofinansowanie nie został jeszcze ogłoszony. 

- radny Michał Menżyk zauważył, że koszty utrzymania straży gminnej wzrosły w roku bieżącym o 

25%, z czego to wynika – zapytał.  

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że spłynęła korespondencja z Gminy Lubomia, w 

której została uzasadniona konieczność podwyższenia środków finansowych na utrzymanie straży 

gminnej. Pan Wójt zwrócił też uwagę na fakt, że w ostatnim czasie wzrosły wszystkie koszty m.in. 

za energię elektryczną, opał na budynki gminne, paliwo itp.  

- radny Eugeniusz Katryniok zapytał, czy w porozumieniu z Gminą Lubomia jesteśmy zobligowani 

do zachowania konkretnego terminu.  

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że nie, natomiast trudno sobie wyobrazić kto będzie 

wykonywał czynności kontrolne, jeśli straży by u nas zabrakło. Jest bardzo dużo zawiadomień, 

spływających od mieszkańców, o wykroczeniach, które należy sprawdzić, skontrolować. W gminie 

jest ponad 20 000 mieszkańców i straż jest tutaj absolutnie niezbędna.  

- radny Piotr Zimny powiedział, że wiele ościennych gmin funkcjonuje bez straży gminnej, co 

wskazuje, że jednak można jakoś inaczej ten problem rozwiązać.  

- Pan Wójt poprosił radnego o informacje, które to są gminy i z jaką ilością mieszkańców.  

- radny Piotr Maciuga poprosił o przygotowanie na najbliższą Sesję Rady Gminy informacje na 

temat interwencji przeprowadzonych przez Straż Gminną w przeciągu ostatniego roku i jakie to 

były interwencje.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw .......... wstrzymał ...........    

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw  ……..  wstrzymał  1   

Komisja Budżetu  za      7  przeciw………    wstrzymał ………   

Komisja Oświaty  za      5  przeciw ..........  wstrzymał  1   

Komisja Rodziny  za      6  przeciw  …….. wstrzymał  2 

 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownik Referatu 

Finansowego Teresie Grzybek, która przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie udzielenia w 2022 roku pomocy finansowej Gminie Lubomia na realizację zadań z zakresu 

bezpieczeństwa publicznego (zał. nr 3) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radna Izabela Borecka zapytała czy Gmina Lubomia określiła w swoim piśmie wydatki, które 

wymagają zwiększenia środków finansowych na utrzymanie straży gminnej.  



- Pani Teresa Grzybek odpowiedziała, że do najbliższej sesji skontaktuje się z gminą Lubomia i 

ustali czego konkretnie dotyczy zwiększenie środków związanych z funkcjonowaniem straży.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw .......... wstrzymał ………. 

Komisja Skarg i wniosków za      3  przeciw…….... wstrzymał  2 

Komisja Budżetu  za      5  przeciw .......... wstrzymał  2 

Komisja Oświaty  za      4  przeciw ..........  wstrzymał  2 

Komisja Rodziny  za      4  przeciw ..........  wstrzymał  4 

 

Ad 7 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownikowi Referatu 

Podatków i Opłat Robertowi Kowalskiemu, który przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok oraz zasad poboru 

tego podatku od osób fizycznych (zał. nr 4) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zapytał jaka jest różnica między wpływami z podatku za ten rok a 

planowanymi na rok przyszły.  

- Pan Robert Kowalski odpowiedział, że planowane wpływy z podatku od nieruchomości za 2023 

rok są w stosunku do roku bieżącego są wyższe o ok. 1 400 000 zł.  

- radny Eugeniusz Katryniok zapytał czy zwiększą się też planowane na 2023 rok wpływy z 

podatku od budowli. 

- Pan Robert Kowalski odpowiedział, że podatek od budowli wynosi 2% i ta wartość nie ulega 

zmianie. Przy planowaniu budżetu bierze się pod uwagę w tym przypadku uśrednioną kwotę 

wpływów z roku bieżącego. Wysokość wpływów z tego tytułu może ulec zmianie tylko w 

przypadku wyburzenia bądź wybudowania nowych budowli na terenie gminy. Trudno w tej chwili 

przewidzieć czy takie sytuacje będą miały miejsce – wyjaśnił pan Kierownik.  

- radny Eugeniusz Katrynik zapytał jeszcze czy w takim razie od 2021 roku wpływy z podatku od 

budowli uległy zmianie, a jeśli tak to w jakiej wysokości.  

- Pan Robert Kowalski odpowiedział, że informacji na ten temat udzieli radnemu na najbliższej 

Sesji Rady Gminy. 

- radny Michał Menżyk zapytał dlaczego stawka podatku od budynków związanych z udzielaniem 

świadczeń zdrowotnych  jest w porównaniu do innych tak niska. 

- Pan Robert Kowalski odpowiedział, że to jest najwyższa stawka jaką dopuszcza ustawa. Nie 

można jej przekroczyć.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 



Komisja Rewizyjna  za      4  przeciw .......... wstrzymał  1 

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw  …….. wstrzymał  1 

Komisja Budżetu  za      7  przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Oświaty  za      6  przeciw ..........  wstrzymał ……… 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……... wstrzymał ……… 

 

Ad 8 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownikowi Referatu 

Podatków i Opłat Robertowi Kowalskiemu, który przedstawił uzasadnienie do projekt uchwały w 

sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Gorzyce na 2023 

rok (zał. nr 5) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw  …….. wstrzymał ………. 

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw  …….. wstrzymał   1 

Komisja Budżetu  za      7  przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Oświaty  za      6  przeciw ..........  wstrzymał ……… 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……... wstrzymał ……… 

 

Ad 9 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownik Referatu Oświaty 

Izabeli Sanecznik, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XIX/167/20 Rady Gminy Gorzyce z dnia 25 maja 2020 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych, zespołach szkolno-

przedszkolnych i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Gorzyce (zał. nr 6) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw  …….. wstrzymał ………. 

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw  …….. wstrzymał   1 

Komisja Budżetu  za      7  przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Oświaty  za      6  przeciw ..........  wstrzymał ……… 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……... wstrzymał ……… 

 

Ad 10 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownik Referatu Oświaty 

Izabeli Sanecznik, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie określenia 



stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców do placówek oświatowych (zał. nr 7) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zapytał od kiedy będzie obowiązywać nowa stawka, o której mowa w uchwale. 

- Pani Izabela Sanecznik odpowiedziała, że nowa stawka będzie miała zastosowanie od 1 grudnia 

2022 r. Obecna stawka została zmieniona Rozporządzeniem wydanym w październiku br. i obowią-

zuje do dnia dzisiejszego, jednak wiadomo już, że ustawa o transporcie zbiorowym prawdopodob-

nie w najbliższym czasie znowu ulegnie zmianie, w związku z czym w uchwale zastosowano zapis 

„określa się stawkę… w wysokości określonej w przepisach wydanych na podstawie art. 34a ust. 2 

ustawy z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym” – dodała. 

- radna Alicja Zuch zapytała ile w gminie Gorzyce jest dzieci, których rodzicom należy się taki 

zwrot. 

- Pani Izabela Sanecznik odpowiedziała, że w chwili obecnej podpisanych jest 7 umów z rodzicami, 

ale wiadomo już, że dojdzie jeszcze jedna. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Skarg i wniosków za      5  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      7  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Oświaty  za      6  przeciw ..........  wstrzymał ……… 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ..........  wstrzymał  …….. 

 

Ad 11 

Wnioski i zapytania. 

- radna Teresa Władarz zauważyła, że w projekcie budżetu na 2023 rok ujęto inwestycję pn.”Szla-

kiem hrabiego Arco – zagospodarowanie terenu w Olzie”. Radna poprosiła o szczegóły dotyczące 

tego zadania.  

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że chodzi o przygotowywanie dokumentacji projekto-

wej pod stworzenie szlaku turystycznego o tematyce nawiązującej do postaci Hrabiego Arco. Planu-

jemy kilka miejsc w naszej gminie uatrakcyjnić pod względem turystycznym, w tym również miej-

sce na terenie Olzy. Złożona została tzw. fiszka projektowa o dofinansowanie do tego zadania – wy-

jaśnił.  

- radna Teresa Władarz zapytała też o plany na 2023 rok, związane z modernizacją świetlicy w Osi-

nach.  



- Pan Wójt Daniel Jakubczyk powiedział, że obiekt od momentu oddania do użytku, aż do dnia dzi-

siejszego nie jest dokończony. Planuje się remont pomieszczeń piwnicznych tego budynku, znajdu-

jących się po lewej stronie korytarza.  

- radny Krzysztof Małek zgłosił, że w ZSP Gorzyczki w Sali pracowni matematycznej, na ścianie, z 

powodu wilgoci powstała pleśń. Radny poprosił o interwencję w tej sprawie.  

- Zastępca Wójta Daniel Kurasz wyjaśnił, że tego rodzaju zgłoszenia należy kierować do dyrektora 

placówki, odpowiedzialnego za budynek szkoły.  

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny poinformował, że w dniu 24 listopada br. do rady gminy 

wpłynęła petycja podpisana przez Prezesa Okręgu 30 Patrii KORWiN,  dotycząca niepodwyższania 

podatków na 2023 rok. Dodał, że na najbliższej sesji procedowana będzie uchwała w przedmioto-

wej sprawie i jest to zbyt krótki czas, by formalnie rozpatrzyć petycję przed podjęciem uchwał po-

datkowych, niemniej jednak petycja, jak każda inna powinna trafić do komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji w celu wydania opinii. W dniu jutrzejszym petycja zostanie przekazana radnym na tablety, 

zatem na sesji każdy z radnych będzie mógł się do niej odnieść. 

- radny Michał Menżyk zapytał o pałacyk myśliwski znajdujący się w Gorzycach. Czy to jest obiekt 

gminny czy prywatny.  

- Pan Wójt odpowiedział, że jest to obiekt prywatny, wpisany do rejestru zabytków. Pochodzi z 

pierwszej połowy XX w.  Właściciel nie wyraża woli współpracy. W porozumieniu z Wojewódzkim 

Konserwatorem Zabytków informowaliśmy prokuraturę o niedopełnieniu obowiązku remontu da-

chu, dzięki czemu obiekt ma nowe pokrycia dachowe. Ponadto nic nie zostało zrobione. Obiekt jest 

wystawiony na sprzedaż, jednak ze względu na wysoką cenę, brakuje zainteresowania.  

Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie.  

Ad 12 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja za-

mknął wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce w dniu 24.11 2022 roku o godz. 16.45. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Stanisław Zbroja 

 

 


